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MARICEL BLANCH

S egona querella pels episo-
dis d’irregularitats en el 
funcionament del Centre 
d’Acolliment d’Infants i 

Joves (CAI) La Gavernera. La família 
de la menor que va ser ingressada 
el passat mes de setembre després 
d’ingerir pastilles que havia agafat 
en una visita al domicili familiar ha 
denunciat l’antiga directora del cen-
tre per un presumpte delicte de lesi-
ons per imprudència professional, 
segons van explicar fonts properes a 
la família. L’acció es va dur a terme 
dimarts a la tarda i arriba després 
que la mateixa família ja es quere-
llés contra dues educadores per su-
posats maltractaments.

La querella recull que els progeni-
tors van perdre la custòdia de la noia 
el maig del 2016, moment en què va 
ingressar al CAI. Després d’uns pri-
mers mesos en què la menor estava 
bé i no s’havia detectat cap anoma-
lia, «la situació es va anar degradant 
progressivament». A partir d’aquí 
s’inclouen tres episodis concrets. 
Una primera ingesta de fàrmacs que 
es va produir el novembre del 2017, 
de la qual figuren diligències davant 
el batlle i en les quals les educadores 
admetien que havia agafat les pas-
tilles del centre. Un segon cas d’in-
gesta de pastilles, aquest el febrer 
del 2018. Per últim, també es deta-
lla un intent de fugida de la noia. En 
aquest cas, va intentar escalar la rei-
xa protectora, però va quedar atra-
pada i es va fer un tall a la mà que va 
requerir molts punts i d’un ingrés a 
l’hospital per tal d’intervenir-la qui-
rúrgicament.

Davant d’aquesta situació s’acu-

33 Vista de la façana del centre d’acolliment La Gavernera.

Querella per ingesta de 
fàrmacs a la Gavernera
La família de la menor intoxicada denuncia l’antiga directora del centre d’acolliment
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33 L’actual conseller de Cultura de Sant Julià, Josep Roig. 

Roig se sent «afalagat» per la 
proposta i l’agafa amb «prudència»

«M’afalaga molt la proposta per ser 
candidat a cap de Govern. Em sen-
to molt identificat amb el projecte, 
progressista, inequívocament soci-
al, amb esperit de lluita i obert a Eu-
ropa», va afirmar ahir el membre de 
Progressistes-SDP i conseller de Cul-
tura del Comú Sant Julià, Josep Roig, 
un dia després que el president del 
partit progressista, Jaume Bartu-
meu, elevés a pública la proposició 
feta al polític. Roig no donarà una 
resposta, però, fins després de l’as-
semblea general que el partit cele-
bra el pròxim dia 15 de desembre.

«Vaig agafar l’oferiment amb pru-
dència i responsabilitat», va indicar 
Roig, que va incloure a Bartumeu i 
al conseller general del partit, Víc-
tor Naudi, en el futur de Progres-
sistes-SDP. «Eren els candidats na-
turals. No tenen una disponibilitat 
plena, però han de jugar un paper 
molt important en el futur del par-
tit», va manifestar.

Respecte al procés de reflexió 
que vol fer abans de prendre una de-
cisió en ferm, l’actual conseller de 
Sant Julià va reconèixer que encara 
té «molt a aportar» a la parròquia, 
un fet que condicionarà la seva res-
posta. «La conselleria de Cultura és 
un pou de riquesa», va precisar so-
bre les seves funcions al comú. En 
aquest sentit, va avançar que man-
tindrà converses per saber el «punt 
de vista» de la resta de membres de 

la plataforma comunal Laurèdia en 
Comú abans d’oficialitzar la seva 
candidatura. 

Sobre la possibilitat que la pla-
taforma reediti candidatura a les 
properes comunals, Roig va indicar 
que desconeixia aquesta voluntat.

Per la seva banda, el president 
del grup parlamentari demòcrata i 

El conseller de Sant Julià 
prendrà una decisió després 
de l’assemblea del partit
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sa l’anterior directora del CAI de no 
haver pogut garantir «el deure ob-
jectiu de cura» i s’assenyala que no 
es disposava de prou mitjans per im-
pedir que la nena accedís a les pasti-
lles, ja que aquestes no estaven guar-
dades en algun lloc tancat amb clau.

Malgrat que el darrer episodi 

d’ingesta de fàrmacs, que havia aga-
fat a casa de la seva mare, no s’inclou 
a la querella, sí que es retreu a la di-
recció del centre que no es posessin 
les mesures necessàries per detectar 
que la jove va entrar al CAI amb me-
dicaments que posteriorment es va 
prendre.

BENESTAR

En la querella 
s’inclouen dos episodis 
d’ingesta de pastilles i 
un en què la noia es va 
lesionar intentar fugir

un dels avaladors de Laurèdia en Co-
mú, Ladislau Baró, va apuntar que 
no s’ha parlat de la qüestió. Amb 
tot, va recordar que falta molt per a 
les comunals i que primer s’han de 
passar els comicis generals. Així, es 

va mostrar a l’expectativa: «Veurem 
com van les nacionals i com evoluci-
ona la situació», va exposar, adme-
tent que en funció de com quedin 
les coses, les peces «poden ser difí-
cils d’encaixar». H

EN CURS / D’altra banda, pel que fa 
a la primera querella interposa-
da, que la Batllia va admetre a trà-
mit, actualment es troba en curs i 
ja s’han fet algunes diligències. Ara 
s’està a l’espera que la justícia deter-
mini si també admet aquesta sego-
na perquè segueixi el mateix curs. H

«Em sento molt identificat 
amb el projecte, 
inequívocament social, 
amb esperit de lluita i 
obert a Europa»

JOSEP ROIG
CONSELLER DE SANT JULIÀ

33 La secretària d’Estat de Be-
nestar, Ester Fenoll, va convocar 
ahir a la tarda una reunió amb les 
famílies dels usuaris de la Gaver-
nera per tal d’exposar-los alguns 
canvis que es volen introduir en 
el funcionament. La convocatò-
ria, però, citava les famílies a la 
sala d’actes del servei de Policia, 
fet que va generar el rebuig d’una 
part dels pares a assistir a la tro-
bada. De fet, aquests progenitors 
amb el suport d’entitats com l’Ins-
titut de Drets Humans, l’Associa-
ció de Familiars de Malalts Men-
tals i Stop Violències, van fer arri-
bar una carta en què rebutjaven 
la localització escollida, instant 
a canviar-la per les dependènci-
es del departament de Benestar 
i recriminant que no se’ls hagués 
convocat per escrit (va ser per te-
lèfon) ni se’ls hagués fet arribar un 
ordre del dia. Amb tot, no va rebre 
resposta i això va fer que part de 
les famílies no assistissin a la tro-
bada. Fonts properes a la trobada 
van explicar que Fenoll va deta-
llar als pares les noves polítiques 
que es volen aplicar al CAI per mi-
rar de reconduir la situació, entre 
les que destaquen la possibilitat 
de traslladar els nois en pisos per 
tal de donar-los un espai que si-
gui el més similar possible que la 
llar familiar o revisar els protocols 
de treball amb les famílies per fer-
los més senzills i entenedors, de 
manera que es puguin assolir ob-
jectius com la millora dels règims 
de visites.

Reunió tensa amb 
les famílies per la 
nova política


